

Labuan, Pulau Pinang kukuhkan hubungan ekonomi

Iffah Dilaney

LABUAN: Pihak Berkuasa Perkhidmatan Kewangan Labuan (Labuan FSA) telah mengukuhkan hubungan ekonomi antara pulau bebas cukai itu dan Pulau Pinang dengan lawatan pertama Yang Dipertua Negeri Tun Abdul Rahman Abbas.

Ketua Pengarah Labuan FSA Danial Mah Abdullah berkata lawatan itu melambangkan hubungan dua hala yang mantap dan berharap dapat memupuk hubungan persahabatan dan hubungan antara kedua-dua pulau itu.

"Pulau Pinang dianggap sebagai Lembah Silikon di Timur dan merupakan salah satu ekonomi terbesar di Malaysia. Sebagai perbandingan, Labuan diisytiharkan sebagai Pusat Kewangan Perniagaan Antarabangsa untuk melengkapkan sektor kewangan domestik di Kuala Lumpur.

"Dengan persamaan ini, oleh itu tiba masanya untuk kedua-dua pulau ini untuk menjalin hubungan dan memperoleh faedah daripada sinergi sedemikian," katanya semasa majlis makan malam lawatan rasmi selama dua hari itu.

"Sebagai contoh, entiti Labuan kini dibenarkan menubuhkan pejabat pemasaran di lebih banyak tempat di Malaysia, termasuk Pulau Pinang.

"Kini, beberapa bank Labuan sedang menubuhkan pejabat Pulau Pinang untuk mengembangkan pasaran utara Malaysia.

"Dan inilah salah satu cara bagaimana Labuan dapat membantu menyumbang faedah ekonomi dan menjana peluang perniagaan ke bandar-bandar lain seperti Pulau Pinang," katanya.

Di samping itu, Danial mendedahkan bahawa pelbagai perkhidmatan kewangan yang ditawarkan dari Labuan boleh dijadikan modal untuk memudahkan perniagaan, pembiayaan pembangunan infrastruktur dan pelaburan ke Pulau Pinang.

"Sebagai contoh, sebuah bank di Labuan yang mengkhusus dalam pembinaan infrastruktur mempunyai atau akan menyediakan pinjaman kewangan untuk beberapa projek di Pulau Pinang," katanya.

Danial optimistik bahawa ia adalah tahun yang positif untuk sektor kewangan Labuan.

"Dengan keperluan dilaksanakan sepenuhnya tahun lepas, kami berharap dapat melihat lebih banyak peluang pekerjaan di Labuan IBFC.

"Sudah, kita melihat peningkatan dalam permintaan untuk ruang pejabat - sehingga tahap perniagaan Taman Kompleks Kewangan dikatakan mencapai kapasiti maksimum.

"Digabungkan dengan lebih banyak pelantar minyak yang digunakan untuk operasi tahun ini, semuanya pasti positif bagi Labuan," katanya.

Beliau berkata perniagaan di Labuan IBFC akan terus berkembang kerana sektor perni-

agaan yang pelbagai di Labuan IBFC seperti perbankan, insurans dan perkhidmatan korporat terus berkembang dan memenuhi keperluan kewangan.

Sejak kebelakangan ini, pertumbuhan dalam perniagaan kewangan inovatif digital telah mendapat momentum, sebahagiannya disebabkan oleh pendekatan fasiliti perniagaan yang diguna pakai oleh Labuan FSA dalam merangkul revolusi digital, katanya.

"Sekarang terdapat sebuah 'keluarga digital' yang semakin berkembang di lebih daripada 30 syarikat yang berkaitan dengan Fintech yang wujud di Labuan IBFC yang menjalankan pelbagai perniagaan digital dari perbankan digital, berkaitan perantara digital seperti perundangan robo, pertukaran digital, platform perdagangan crypto, serta sistem e-pembayaran, antara lain.

"Malah, kita juga mahu meningkatkan Sekolah Antarabangsa Labuan, yang dimiliki oleh Labuan FSA, dengan bekerjasama dengan penyedia perkhidmatan e-wallet untuk membolehkan urus niaga digital di sekolah," katanya.

Danial percaya bahawa terdapat lebih banyak sinergi untuk diteroka oleh Pulau Pinang dan Labuan.

"Kami akan terus bekerjasama dalam kerjasama strategik ini dan membawa lebih banyak faedah bersama untuk kedua-dua pulau," katanya.